
Protokół Nr 13/2013 
z  posiedzenia Komisji  Edukacji, Kultury i Spraw Społecznych 

Rady Miejskiej Białogardu 
w dniu 9 października 2013 r. 

 
Obecni wg załączonej listy. 
Komisja wyjazdowa. 
 
Tematyka  Komisji:  
Wizytacja Szkoły Podstawowej Nr 3, 4, 5 oraz Gimnazjum Nr 1 i 2 w Białogardzie. 

Od godziny 1005 do godziny 1340 Komisja wizytowała kolejno: 
1) Gimnazjum Nr 2 przy ul. Kościelnej 1 
2) Gimnazjum Nr 1 przy ul. Świdwińskiej 7 
3) Szkołę Podstawową Nr 5 przy ul. Kołobrzeskiej 23 
4) Szkołę Podstawową Nr 4 przy ul.  Grunwaldzkiej 53 
5) Szkołę Podstawową Nr 3 przy ul. Chopina 8. 

 
Wnioski i pytania radnych zgłaszane podczas wizytacji  Gimnazjum Nr 2. 
 M. Danowski Przewodniczący Komisji zapytał ile jest oddziałów i ilość uczniów 
w szkole? 
 Maria Matecka Dyrektor Gimnazjum Nr 2 odpowiedziała, że w szkole jest 234. 
uczniów i utworzonych zostało 10 oddziałów. W szkole jest klasa integracyjna. Średnia 
w klasach wynosi 23. uczniów.   
 Radny J. Harłacz zapytał czy nauczyciele chętnie godzą się aby sprawować opieką 
na dziećmi podczas wyjazdów na baseny? 
 Pani Dyrektor odpowiedziała, że nauczyciele godzą się na wyjazdy na basen 
z dziećmi, w ramach czterdziestogodzinnego tygodnia pracy.  
 Radny zapytał czy jest to zgodne ze statutem szkoły? 
 Pani Dyrektor odpowiedziała, że zadanie jest zapisane w statucie szkoły i jest to  
zadanie dotyczące organizacji czasu wolnego dzieciom.  
 Radny K. Skoczyk zapytał w jaki sposób dokonuje się wyboru dzieci na wyjazdy na 
baseny? 
 Pani Dyrektor odpowiedziała, że wyjazd na basen jest nagrodą dla ucznia za 
osiągnięte wyniki w nauce bądź wzorowe zachowanie. 
 Radny K. Skoczyk wnioskował, żeby na basen wyjeżdżały dzieci, których nie stać na 
takie wyjazdy.  
 Radny J. Harłacz powiedział, że nie takie było zamierzenie dotyczące wyjazdów na 
baseny.  
 Radny wyraził stanowisko, że wszystkie dzieci powinny korzystać z basenów i nie 
powinno się wyznaczać dzieci, które mają wyjeżdżać na baseny. 
 Pani Dyrektor powiedziała że wyjazdy na basen są finansowane z dwóch źródeł: ze 
środków Miasta oraz ze środków TKKF „Gryf” i należy te wyjazdy odróżnić. 
 Radny J. Harłacz powiedział, że wyznacznikiem nie powinny być priorytety 
edukacyjne.  
 Zdaniem Radnego nie ważne czy dzieci jeżdżą ze środków Miasta czy TKKF. 
Wyjazdy na basen powinny dotyczyć wszystkich dzieci. 
 Radny K. Skoczyk zapytał w jaki sposób szkoła zachęca od nauki w swojej 
placówce?  
 M. Matecka odpowiedziała, że podejmowany jest szereg działań promocyjnych. 
Wydawane są ulotki, plakaty. Szkołą współpracuje ze szkołami podstawowymi. We ubiegłym 
roku szkolnym odbył się I Festiwal Sztafet. 
 Zdaniem radnego K. Skoczyka w szkole powinna być klasa sportowa i taki kierunek 
przyciąga młodzież do szkoły. Rodzice byli zainteresowani utworzeniem klasy sportowej.  



 Należałoby pomyśleć nad współpracą szkoły z klubami sportowymi bo klasy sportowe 
przyciągają młodzież do szkół. Było zainteresowanie piłka nożną i koszykową. 
 Zdaniem radnego J. Harłacza należałoby pomyśleć o dokooptowaniu klas do 
Gimnazjum Nr 2, bo za rok może okazać się że w Gimnazjum Nr 2 będzie tylko jedna 
pierwsza. Należałoby równomiernie rozłożyć ilość uczniów pomiędzy gimnazjami.   
 Radny powiedział, że należałoby przejąć schemat organizacyjny stosowany 
w Gimnazjum Nr 1, w którym często zmienia się plan zajęć. Zmiana planu wpływa na 
właściwą edukację młodzieży i wyrównywanie różnic edukacyjnych pomiędzy uczniami. 
Zdaniem radnego polepszy to status szkoły. 
 Zdaniem radnego K. Skoczyka Gimnazjum nr 2 jest dobrze prowadzone.  
 Zdaniem radnego D. Glinki nie ma konieczności kopiowania wzorów z Gimnazjum 
nr 1. Istnieje rozbieżność pomiędzy szkołami i potrzebne są zmiany wprowadzone przez 
organ prowadzący.  
 Radny D. Glinka zapytał czy Pani Dyrektor płaci  nauczycielom za zastępstwa 
w prowadzeniu lekcji? 
 Pani Dyrektor odpowiedziała, ze w szkole nie płatnych zastępstw. W razie 
nieobecności nauczyciela prowadzone są zajęcia opiekuńcze i nauczyciel nie prowadzi zajęć 
dydaktycznych.  
 Radny J. Harłacz powiedział, że w projekcie uchwały o zmianie uchwały budżetowej 
na rok 2013 r., która będzie rozpatrywana przez radnych na dzisiejszej sesji zapisane jest 
zmniejszenie szkole 60.000 zł.  
 Radny zapytał z czego wynika to zmniejszenie i czy nie można przeznaczyć tej kwoty 
na zakup pomocy naukowych, dydaktycznych? 
 Pani Dyrektor poinformowała, że zaplanowała w budżecie szkoły na rok 2013-2014 
utworzenie 13 oddziałów. Szkoła od września 10 oddziałów i stąd ta różnica pomiędzy 
planem a stanem faktycznym. 
 Burmistrz poinformował, że jest porozumienie pomiędzy Burmistrzem a Panią 
Dyrektor aby w przypadku konieczności uzasadnianego, przeanalizowanego wydatku 
inwestycyjnego Miasto w roku 2014 przekazało szkole 60.000 złotych.  
 Zdaniem radnego J. Harłacza należały pozostawić te środki finansowe szkole. 
 Burmistrz powiedział, że nabór do szkoły się nie dokonał w założeniu przyjętym przez 
dyrektora. Miasto dokłada do subwencji oświatowej. Jednakże jest deklaracja aby szkole 
przekazać w kolejnym roku budżetowym środki na uzasadnione i niezbędne pomoce 
naukowe. 
 Radny J. Harłacz powiedział, że w budżecie Miasta na rok 2013 r. zaplanowana była 
niewielka kwota na zakup pomocy dydaktycznych dla każdej ze szkół, w kwocie 1.000 zł dla 
każdej szkoły. 
 Burmistrz wyjaśnił, że należałoby zwrócić uwagę na fakt, iż rok budżetowy nie 
pokrywa się z rokiem szkolnym.  
 Założenia do planu szkoły były inne i nie jest właściwym aby szkoły na koniec roku 
budżetowego dokonywały zakupu czasami niepotrzebnych czy zbędnych lub w nadmiernych 
pomocy naukowych ponieważ pozostały środki finansowe na koniec roku. Wydatek musi być 
celowy i przemyślany. Natomiast kwotę 60.000 zł nie można przeksięgować do wydatków 
inwestycyjnych. 
 Pani Dyrektor poinformowała, że pojedyncze wydatki na zakup pomocy naukowych 
nie są wydatkami inwestycyjnymi.  
 Radny D. Glinka zapytał czy planowane są zmiany w porównaniu do roku 
poprzedniego? Czy wprowadzone będą jakieś modyfikacje? 
 Pani Dyrektor powiedziała, że powoływany jest co  roku jest zespół, który pracuje nad 
promocją szkoły. Zespół szkoli się. 
 W roku szkolnym zaplanowane jest zwiększenie promowania szkoły na zewnątrz. 
Zaplanowane jest wyjście uczniów na Dzień Babci, Dzień Dziadka do Domu Pomocy 
Społecznej.  
 Ponadto zaplanowana jest organizacja jasełek i organizacja II Festiwalu Sztafet. 
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 Radny K. Skoczyk zapytał w jakim stanie jest obecnie boisko sportowe?  
 Pani Dyrektor poinformowała, że boisko jest wyczyszczane i pracownicy dokładają  
wszelkich starań aby było w należytym porządku. 
 Burmistrz powiedział, że należałby pomyśleć nad udostępnianiem boiska 
w godzinach popołudniowych. 
 M. Danowski zaproponował, żeby szkoła dokonała zakupu projektorów i tablic 
interaktywnych.  
 Przewodniczący Komisji powiedział, że Gimnazjum Nr 2 posiada komfortowe warunki 
do pracy. Pomieszczenia są przestronne. Szkoła posiada doskonałą kadrę pedagogiczną.  
 Zdaniem Przewodniczącego brakuje właściwej inicjatywy.  
 Zdaniem radnego G. Rudzika rejonizacja niczego nie zmieni. Każdy może dokonać 
wyboru szkoły. Rodzice zapisują dzieci do szkół prywatnych. Uczniowie z dwóch oddziałów, 
które mogłyby być w Gimnazjum Nr 2 uczą się w szkołach prywatnych.  
 
Wnioski i pytania radnych zgłaszane podczas wizytacji  Gimnazjum Nr 1. 
 M. Danowski Przewodniczący Komisji zapytał ile jest oddziałów i ilość uczniów 
w szkole? 
 Rafał Kałużny Dyrektor Gimnazjum Nr 1 odpowiedział, że w szkole uczy się obecnie 
421. uczniów. Utworzonych zostało 17 oddziałów.  
 Dyrektor poinformował, że zmniejszyła się liczba dzieci w szkole z uwagi na niż  
demograficzny.  
 Radny J. Harłacz zapytał jakie są plany remontowe w szkole? 
 Dyrektor odpowiedział, że planowany jest remont korytarza na I piętrze. Wymiana 
drzwi, zabezpieczenie przewodów elektrycznych. Koszt inwestycji szacowany jest na 50.000 
-60.000 zł.  
 Dyrektor poinformował, że jeżeli będzie wola organu zarządzającego to wykonany 
zostanie remont I i II piętra.  
 Ponadto konieczna jest wymiana starych płytek chodnikowych w salach lekcyjnych. 
 Zdaniem radnego J. Harłacza niezbędny jest remont I pietra.  
 Radny zapytał jaki jest koszt wymiany instalacji eklektycznej? 
 Dyrektor powiedział, że według wykonanej wycena  koszt wynosi ponad 100.000 zł. 
 Zdaniem radnego J. Harłacza należałoby zwrócić uwagę na wzorce w szkole 
dotyczące zachęcania do nauki w Gimnazjum Nr 1.Co pięć tygodni zmienia się plan zajęć 
w szkole. Prowadzone są dodatkowe zajęcia poza godzinami lekcyjnymi. 
 Radny K. Skoczyk zapytał czy szkole prowadzone są koła edukacyjne? 
 Dyrektor poinformował, że szkoła nie uczestniczyła w projekcie dotyczącym 
dodatkowych zajęć edukacyjnych z uwagi na bardzo zadowalające wyniki nauczania. Dane 
dotyczące wyników edukacyjnych uzyskiwane są w okresie dwuletnim.  
 Dyrektor powiedział, że warto byłoby podjąć starania o środki finansowe na kolejną 
edycje programu. Obecny program kończy się w grudniu 2013 roku. Zdaniem Dyrektora 
należałoby prowadzić dodatkowe zajęcia dla uczniów.  
 W Gimnazjum Nr 1 prowadzone są zajęcia wyrównawcze i kółka zainteresowań 
w ramach planu pracy szkoły. 
 Radny J. Harłacz zapytał czy szkoła prowadzi wyjazdy na baseny? 
 Dyrektor odpowiedział, że wyjazdy na baseny były dwa lata temu.  
 Radny J. Harłacz powiedział, że Miasto powinno zabezpieczyć środki na wyjazdy 
uczniów na baseny.  
 Radny zapytał czy nauczyciele mieli płacone za wyjazdy na baseny? 
 Dyrektor odpowiedział, że sam wyjeżdżał na basen z dziećmi oraz wyjeżdżali chętni 
nauczyciele.  
 Radny D. Glinka powiedział, że słyszał o tym, iż nauczyciele w jednej ze szkół byli 
zmuszani do wyjazdów na basen.  
 Radny J. Harłacz zapytał czy nauczyciele mieli płacone nadgodziny? 
 Dyrektor odpowiedział, że zastępstwa nauczycieli nie były płatne. Uczniowie mieli 
zajęcia opiekuńcze i wykonywali prace samokształceniowe w świetlicy. 
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 Radny D. Glinka zapytał o realizację art. 42 Karty Nauczyciela? 
 Dyrektor poinformował, że w ramach realizacji art. 42 prowadzone były zajęcia 
w świetlicy, która jest otwarta od godziny 715. Dyżur nauczyciela wpisuje się w zajęcia 
świetlicowe. 
 Zdaniem radnego D. Glinki w szkołach brakuje opieki psychologicznej i zwiększenia 
motywacji do nauki.  
 Radny K. Skoczyk zapytał czy Dyrektor korzysta z pomocy pracowników z Dobrowa? 
 Dyrektor poinformował, że w chwili obecnej pozostał jeden pracownik, który grabi 
liście i wykonuje prace porządkowe wokół szkoły.  
 Praca osób z Dobrowa okazała się pomocna ale w chwili obecnej wystarczy jeden 
pracownik. 
 Radny D. Glinka zapytał się czy uczniowie opuszczają ten szkoły? 
 Dyrektor powiedział, że wzmocniono kontrole pracowników z obsługi. 
 Radny G. Rudzik zapytał ile uczniów, którzy zgodnie z rejonizacja powinni uczyć się 
w Gimnazjum nr 2 uczy się w Gimnazjum Nr 1? 
 Dyrektor odpowiedział, że uczniów tych jest niewielu. Spora część uczniów zapisała 
się do prywatnych gimnazjów. 
 
Wnioski i pytania radnych zgłaszane podczas wizytacji  Szkoły Podstawowej Nr 5. 
 M. Danowski Przewodniczący Komisji zapytał ile jest oddziałów i ilość uczniów 
w szkole? 
 Regina Pokucińska Dyrektor Szkoły Podstawowej Nr 5 poinformowała, że do szkoły 
uczęszcza 437. uczniów. Utworzonych zostało 16 podziałów. Jest jeden odział pięciolatków 
i jeden odział sześciolatków. Średnia liczba uczniów w klasie wynosi 28. 
 Pani Dyrektor poinformowała, że około stu uczniów z rejonu szkoły zapisało się do 
Szkoły Podstawowej Nr 4. 
 Radny J. Harłacz zapytał jakie są potrzeby szkoły na rok 2014? 
 Pani Dyrektor odpowiedziała, że generalnie potrzeby szkoły są zaspokojone.  
 Pani Dyrektor poinformowała, że zakupiono dla całej szkoły oprogramowanie 
komputerowe Librus i Pani Dyrektor zaproponowała aby dokonać zakupu zbiorowego 
komputerów dla wszystkich nauczycieli. Usprawni to prace nauczycieli. Na terenie Miasta 
wszystkie szkoły oprócz Szkoły Podstawowej Nr 4 szkoły dysponują oprogramowaniem 
Librus.  
 Radny K. Skoczyk zapytał ile dzieci jest w oddziale przedszkolnym i ilu nauczycieli 
sprawuje opiekę nad dziećmi? 
 Pani Dyrektor odpowiedziała, że w oddziale przedszkolnym może być 25. dzieci. Jest 
jedna całą klasa sześciolatków i w klasie pięciolatków jest 21. dzieci. Opiekę sprawuje dwóch 
nauczycieli. 
 Radny A. Milczarek zapytał czy zdarzają się dewastacje? 
 Pani dyrektor odpowiedziała, że latem doszło do wybicia okien od strony ulicy 
Kołobrzeskiej. Szyby zostały wymienione. Koszty zostały pokryte z ubezpieczenia szkoły.   
 Zdaniem Pani Dyrektor dobrze byłoby aby w szkole był zainstalowany monitoring 
zewnętrzny. 

Komisja, glosując: za – 5 (jednogłośnie) wnioskowała o montaż kamer zewnętrznych 
monitoringu miejskiego skierowanych na plac zabaw i boisko przy Szkole Podstawowej Nr 5 
w Białogardzie. 
 
Wnioski i pytania radnych zgłaszane podczas wizytacji  Szkoły Podstawowej Nr 4. 
 M. Danowski Przewodniczący Komisji zapytał ile jest oddziałów i ilość uczniów 
w szkole? 
 Jolanta Pniewska Dyrektor Szkoły Podstawowej Nr 4 poinformowała, że do szkoły 
zapisanych zostało 609. uczniów. Utworzonych zostało 18 oddziałów, w tym trzy odziały 
sześciu i pięciolatków. Średnio w klasach jest po 32. uczniów. Kilkoro uczniów jest z poza 
rejonu szkoły. 
 Zdaniem radnego J. Harłacza klasy są zbyt liczne. 
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 Pani Dyrektor odpowiedziała, że dzieci zostały przyjęte do szkoły na wniosek 
rodziców. Każdy z rodziców ma prawo wyboru szkoły.  
 Pani Dyrektor poinformowała, że szkoła wypracowuje środki własne z wynajmu sali 
gimnastycznej. 
 Radny J. Harłacz zapytał jakie są potrzeby remontowe na rok 2014? 
 Pani Dyrektor poinformowała że zaplanowała wymianę parkietu na II piętrze.  
 Radny zapytał czy szkoła dysponuje oprogramowaniem Librus? 
 Pani Dyrektor odpowiedziała, że szkoła nie posiada tego oprogramowania. 
 Radny J. Harłacz zapytał czy Pani Dyrektor korzysta z pomocy pracowników 
zewnętrznych? 
 J. Pniewska odpowiedziała, że wspomaga się w pracy dwóch pracowników 
z Dobrowa i i dwóch pracowników zatrudnionych w ramach programu „50 plus”  
 Radny J. Harłacz zaproponował zakup oprogramowania Librus i laptopów dla 
nauczycieli. 
 Radny M. Danowski zapytał o sprawność łazienki przy Orliku? 
 Pani Dyrektor odpowiedziała, że toaleta jest sprawna a z natrysku nikt nie korzysta. 
 
Wnioski i pytania radnych zgłaszane podczas wizytacji  Szkoły Podstawowej Nr 3. 
 M. Danowski Przewodniczący Komisji zapytał ile jest oddziałów i ilość uczniów 
w szkole? 
 Jolanta Frączek Dyrektor Szkoły Podstawowej Nr 3 poinformowała, że do szkoły 
zapisanych zostało 441. uczniów. Utworzonych zostało 18 oddziałów. Utworzona została 
klasa integracyjna i dwa oddziały pięcio i sześciolatków. 
 Radny D. Glinka zapytał co dalej w sprawie zainstalowania windy w szkole? 
 Pani Dyrektor poinformowała, że zaplanowana została inwestycja zainstalowania 
windy zewnętrznej.  
 Pracownik Urzędu Miasta złożył wniosek o przyznanie na ten cel środków 
zewnętrznych.  
 Zdaniem radnego D. Glinki dobrze byłoby aby po zainstalowaniu  windy dziecko 
korzystające z windy miało kartę dostępu aby nie było konieczności każdorazowo wzywać 
osoby do uruchomienia windy. 
 Radny J. Harłacz zapytał jakie są niezbędne do wykonania prace remontowe 
w placówce? 
 Pani Dyrektor odpowiedział, że najistotniejszą sprawą jest wymiana instalacji 
elektrycznej, drenaż wokół szkoły, wymiana chodnika na placu apelowym szkoły oraz 
naprawa dachu. 
 Dobrze byłoby aby szkoła dysponowała tablicami multimedialnymi i interaktywnymi. 
 Radny D. Glinka zapytał czy jest czy plac zabaw objęty jest jeszcze usługami 
pogwarancyjnymi? 
 Pani Dyrektor poinformowała, że rok rocznie musiała płacić 7.000 zł za przegląd 
urządzeń na placu zabaw, co było zbyt dużym kosztem i Pani Dyrektor podjęła decyzję 
o odstąpieniu w tym zakresie od umowy.  
 W chwili obecnej osoba z uprawnieniami budowlanymi dokonuje przeglądu urządzeń 
na placu zabaw. Koszty za usługę zostały zredukowane do kwoty 300 zł  
 Radny A. Milczarek zwrócił uwagę i potrzebę aby pozamiatane przez pracownika 
szkoły i  złożone w workach liście odbierał Białogardzki Zarząd Nieruchomości.  
 
protokołowała: Joanna Kamińska 

Przewodniczący  Komisji 
              
                                                  Maciej Danowski 
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